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1ж Сежмг£*1ж1е Uprave
Centralna Uprava uputila je sledeće molbe.

Gospodinu
GENERALNOM DIREKTORU DRŽAVNIH ŽELEZNICA

BEOGRAD
Centralnoj upravi udruženja ložača državnih železnica 

' broj ova Kraljevine Jugoslavije, čast je učtivo zamoliti 
Gospodina Generalnog Direktora da izvoli odobriti da se 
0sustva koja se uzimaju za račun Udruženja ne računaju u 
Godišnji odmor, pošto pojedine Oblasne direkcije Železnica 
Пе№аји potrebna naredjenja za ovakve slučajeve.

Učtivo molimo da izvolite narediti da se o ovom 
^ašem odobrenju izvole izvesliti sve Oblasne direkcije, koje 

isto tako izvestiti putem raspisa i svoje područne 
iedinice.

Uvereni da ćete nam izaći u susret, ostajemo unapred 
žahvalni i učtivi.

Taksu za molbu i rešen je plaćamo.
Sa osobitim poštovanjem,

Sekretar: Pretsednik:
Drag. Knežević, s. r. Miloš Ćosić, s. r.

Po čl. 58 i 68 Pravila udruženja svake godine mora 
se održati redovan godišnji kongres i skupštine Oblasnih 
uprava kojima su sedišta u mestima Oblasnih direkcija 
državnih železnica. Održavanju kongresa i skupština moraju 
prisustvovati odredjeni delegati iz sviju mesta pododbora i 
povereništava na teritoriji Kraljevine Jugoslavije, odnosno 
delegati za skupštine iz svojih područnih pododbora i po- 
vereništva za teritoriju svoje Oblasne direkcije t. j. svoje 
Oblasne uprave.

Učtivo molimo, da izvolite odobriti, da odredjeni de
legati, koji odlaze na kongres ili skupštinu mogu, na osnovu 
objave koju bi izdavali šefovi ložionica, putovati besplatno u 
III klasi na svima brzim i pntničkim vozovima od mesta 
službovanja do mesta održavanja kongresa ili skupštine, a 
po prethodnom odobrenom osustvu od strane nadležnih.

Molimo da ovo naredjenje i Vaše cenjeno odobrenje 
izvolite narediti svima Oblasnim direkcijama koje će izve
stiti svoje jedinice radi znanja.

Isto- tako molimo da ovo odobrenje ostane u važno
sti do daljeg opoziva.

Gospodinu
Geneneralnom Direktoru Državnih železnica

BEOGRAD
Centralnoj upravi udruženja ložača državnih železnica 

1 brodova Kraljevine Jugoslavije, čast je učtivo zamoliti 
ža odobrenje sledeće:

Taksu plaćamo.

Sa osobitim poštovanjem 
Za Centralnu Upravu,

Sekretar, Pretsednik,
Dragomir Knežević, s. r. Miloš Ćosić, s. r.
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Вођство ншпег Удружењи коо госп. Инннстра Uodjsfuo našeg Udruženja hod Sosa. Ministra 
саобраћпја и rocu генералног Дирекгора saobraćaja I Gosp, Generalnog Dlrehtora

Ha дан 7 фебруара тек. год. Министар саобраћар 
Господин D-r Мехмед Спахо, примао je делегате Цен- 
тралне управе нашег Удружења, на челу са претседни- 
ком Г. Милошем Ћосићем, који je понаособ све деле- 
гате преставио Господину Министру.

Господин Министар ру-
ковао се са свима делега- 
тима, са сваким разгова 
pao, интересујући се за 
положај ложача и у оп~ 
ште за наше прилике.

Претседник, Г. Милош 
Ћосић, изложио je украт- 
ко Господину Министру 
досадањи рад Удружења 
ложача, a такође описао 
и наше социјално стање.

Господин Министар са- 
слушао je пажљиво изла- 
гање нашег претседника и 
примајући при растанку 
нашу резолуцију, očehao 
je, да he изаћи у сусрет 
нашим оправданим жеља- 
ма у колико дозвољавају 
данашње прилике.

После пријема код Го- 
сподина Министра, деле-
гати су се пријавили Господину Генералном Директору 
инж. Господину Димитрију Наумовићу.

Наш Генерални Директор и поча- 
сни претседник, својственом предусрет- 
љивошћу примио нас je и са иама остао 
дуже време у разговору.

Претседник Г. Ћосић je и Госпо- 
дину Генералном Директору описао де- 
латност нашег Удружења, мадајеГоспо- 
дин Генерални Директор с овим био упо- 
знат, пошто сеЈувек интересовао за своје 
ложаче. Добијао се утисак овог момен- 
та, као да отац слуша своју децу, a не 
старешина своје службенике. Наш Гене- 
рални Директор увек нежан и пажљив 
и овога пута показао je ову своју осо- 
бину и саслушавши нашег претседника, 
поразговарао са сваким делегатом, инте- 
ресујући се за прилике ложача у свима 
Обласним дирекцијама. Растајући се са 
нама обећао нам je да he нам изаћи у 
сусрет, у колико стоји до њега.

Удружење, и овом приликом, преко свога листа 
искрено се захваљује нашим старешинама Господи Ми- 
нистру саобраћаја и Генералном Директору, на њиховом 
свесрдном заузимању и пажњи коју су указали својим 
потчињеним службеницима — гаравцима.

Фебруара, 1336 год. Централна управа .
У Веограду.

Na dan 7. februara tek. god. Ministar saobraćaja Go
spodin D r Mehmed Spaho, primio je delegate Centralne 
uprave našeg Udruženja, na čelu sa pretsednikom G. Mi
lošem Cosićem. koji je ponaosob sve delegate presta vio 
Gospodinu Mimstru.

Gospodin Ministar ruko
vao se sa svima delega
tima, sa svima razgovarao 
interesujući se za položaj 
ložača i uopšte za naše 
prilike.

Pretsednik g. Miloš Ćosić, 
izložio je ukratko gospodinu 
Ministru dosadašnji rad udru
ženja ložača, a takodje o- 
pisao i naše socijalno sta- 

- -nje. - - ------

Gospodi11 Ministar saslu
šao je pažljivo izlaganje 
našeg pretsednika, prima
jući pri rastanku našu re
zoluciju, obećao je, da će 
izaći u susret našim oprav
danim željama u koliko do
zvoljavaju današnje prilike.

Posle prijema kod Go
spodi na Ministra delegati 

su se prijavili Gospodinu Generalnom Direktoru inž. g. 
Dimitriju Naumoviću.

Naš Generalni Direktor i počasni pret
sednik, svojstvenom predusretljivošču primio 
nas je i sa nama ostao duže vreme u raz
govoru.

Pretsednik g. Ćosić je Gospodinu Ge
neralnom Direktoru opisao delatnosti našeg 
udruženja, ma da je Gospodin Generalni 
Direktor s ovim bio upoznat, pošto se uvek 
in teresovao za svoje ložače.

Dobijao se utisak ovog momenta, kao 
da otac sluša svoju decu, a ne starešina 
svoje službenike. Naš Generalni Direktor 
uvek nežan i pažljiv i ovoga puta pokazao 
je ovu svoju osobinu i saslušavši našeg 
pretsednika, porazgovarao sa svakim delega
tom interesujući se za prilike ložača u 
svima Oblasnim Direkcijama. Rastajući se 
sana nama obećao nam je da će nam izaći 

u susret, u koliko stoji do ujega.
Udruženje i ovom prilikom, preko svoga lista iskreno 

se zahvaljuje našim starešinama Gospodinu Ministru Sao
braćaja i Generalnom Direktoru, na njihovom svesrdnom 
zauzimanju i pažnji koju su ukazali svojim potčinjenim služ
benicima — garavcima.

februara 1936. god. Centralna uprava,
u Beograd.
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Заоисник
Ванредне седнице Централне управе удружен>а ло- 

Жача државних железница и бродова Крал^евине Jyt'o- 
славије, која je одржана на дан 6 и 7 фебруара 1936 
године у Београду, сходно чл 44. тач. 2 Правила са 
следећим дневним редом:

1) Извештај претседника Централне управе;
2) Извештај секретара Централне управе;
*3) Извештај благајника Централне управе;
4) Извештај претседника Надзорног одбора управе;
5) Предлози и друга хитна питања.
Претседвик Централне управе Милош Ћосић, отва.

Pa седницу тачно у 9 часова у присуству делегата свију 
Обласних управа каи и чланова Надзорног одбора из 
Београда и то: Драгутина Петровића, благајника, Дра- 
гомира Кнежевића, секретара, Милана Марковића, прет- 
седника Надзорвог одбора, Владимира Балана, члана 
Надзорног одбора, Петра Радића, претседника Обласне 
Управе Београд, Фрање Шустека, секретара Обласне 
Управе из Београда, Ћамила Лисака, претседника О. у. 
Из Сарајева, Марка Марјановића, секретара О. у. из 
Сарајева, Ивана Белошића, претседника О. у. из Загреба, 
Ром Стјепана, делегата из Загреба, Андреје Терава, прет- 
седника О. у. из Љубљане, Јамника Франца, делегата 
Чз Љубљане, Паулића Дане, претседника О. у. из Субо- 
тице, Павковића Мила, секретара О. у. из Суботице, 
Весељка Биланџије, потпретседника ложача-бродара из 
Београда и Вука Тошића, секретара ложача-бродара из 
Београда.

Претседник Милош Ћосић, поднео je седници 
°пширан свој извештај о целокупном раду до данас 
Наводећи изрично данашње прилике и тешкоће економ- 
ске кризе, a осим тога делегатима je изнео свој рад за 
сва актуелна питања, која су тангирала наше чланове, 
с тим што je увек настојао да се нашем удружењу као 
Челини да бар нешто од наших тражења.

Надаље претседник Милош Ћосић, замолио je чла- 
Вове да се данашња седница сврши у потпуности нашег 
Рада и да се на дан 7-11 1936 године учини посета Го- 
сПоди Министру саобраћаја и Генералном Директору 
^ојом приликом предаће им се наше данашње резолу- 
^чје, поводом наших скромних потраживања. Присутни 
^анови саслушали су пажљиво опширан извештај прет- 
СеДника Централне управе.

Затим je поднео свој извештај секретар о цело- 
^Упном раду у погледу администрације, што му je сед- 
нВца и одобрила.

По трећој тачки дневног реда благајник je поднео 
csoj извештај и после његовог говора прешло се на 
Цетаљан преглед благајне као и прегледу новчане књи-» 
^ице код Поштанске штедионице и иста нађена у пот- 
пУно исправном стању.

Надаље поднео je извештај претседник Надзорног 
°Дбора Милан Марковић, који je рекао да je увек на 
8Реме вршио преглед благајне и исту налазио у исправ- 
ч°м стању.

Седница je саелушала све чланове одбора и одо- 
брила рад целе управе са потпуним признањем.

Vanredne sednice Centralne uprave udruženja ložača 
državnih železnica i brodova Kraljevine Jngoslavije, koja je 
održana na dan 6. i 7. februara 1936 godine u Beogradu 
s hodno čl. 44. tač, 2. Bavila sa sledečim dnevnim redom:

1) Izveštaj pretsednika Centralne uprave,
2) Izveštaj sekretara Centralne uprave,
3) Izveštaj blagajnika Centralne uprave,
4) Izveštaj pretsednika Nadz. odbora Centralne uprave,
5) Predloži i druga hitna pitanja.

Pretsednik Centralne uprave Miloš Ćosić, otvara sed- 
nicu tačno u 9 časova u prisustvu delegata sviju Oblasnih 
uprava kao i članova Nadzornog odbora iz Beograda i to: 
Dragutina Petroviča, blagajnika, Dragomira Kneževića, se
kretara, Milana Markoviča, pretsednika Nadzornog odbora, 
Vladimira Balana, člana Nad odbora, Petra Radića, pretsed
nika Oblasne uprave Beograd, Franje Šusteka, sekretara 
Oblasne uprave iz Beograda, Čamila Lisaka, pretsednika O. 
U. iz Sarajeva, Marka Marjanoviča, sekretara iz Sarajeva, 
Ivana Belošića, pretsednika O. U. iz Zagreba i Rom Stje
pana, delegata is Zagreba; Andreje Terana, pretsednika O. 
U. iz Ljubljane i Jamnika Franca, delegata; Paulića Dane, 
pretsednika O. U. iz Subotice i Pavkoviča Mila, sekretara,
O. U. iz Subotice; Veseljka Bilandjije, potpretsednika lo- 
žača-brodara iz Beograda, i Vuk. Tošića sekretara ložača- 
brodara iz Beograda.

Pretsednik Miloš Cosić, podneo je sednici opširan 
svoj izveštaj o celokupnem radu do danas, navodeći izrično 
današnje prilike i teškoće ekonomske krize a osim toga 
delegatima je izneo svoj rad za sva aktuelna pitanja, koja 
su tangirala naše članove, s tim što je uvek nastojao da 
se našem Udruženju kao celini da bar nešto od naših 
traženja.

Nadalje pretsednik Miloš Ćosić, zamolio je članove 
da se današnja sednica svrši u potpunosti našeg rada i da 
se na dan 7. II. 1936 godine učini poseta g g. Ministru sao
braćaja i Generalnom Direktoru, kojom prilikom predaće 
im se naše današnje rezolucije, povodom naših skromnih 
potraživanja. Prisutni članovi saslušali su pažljivo opširan 
izveštaj pretsednika Centralne uprave.

Zatim je podneo svoj izveštaj sekretar o celokupnom 
radu u pogledu administracije, što mu je sednica i odobrila.

Po trećoj tački dnevnog reda blagajnik je podneo svoj 
izveštaj i posle njegovog govora prešlo se na detaljan pre
gled blagajne kao i pregledu novčane knjižice kod Poštanske 
štedionice i ista nađena u potpuno ispravnom stanju.

Nadalje podneo je izveštaj pretsednik Nadzornog od
bora Milan Markovič, koji je rekao da je uvek na vreme 
vršio pregled blagajne i istu nalazio u ispravnom stanju.

Sednica je saslušala sve članove Odbora i odobrila 
rad cele uprave sa potpunim priznanjem.

Marko Marjanovič, sekretar iz Sarajeva javlja se za 
reč i u nekoliko iznosi rad svoje Oblasne uprave za nesla
ganje u Odboru, a pored toga stavio je primedbu i Cen-
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Марко Марјановић, секретар из Сарајева, јавља се 
за реч и у неколико износи рад своје Обласне управе 
за неслагање у Одбору, a поред тога ставио je примед- 
бу и Централној управи за поједина питања саме Обласне 
управе у Сарајеву.

Ha ову критику Марјановића одговорио je Милош 
Ћосић, претседник и тако дао сатисфакцију не само 
Марјановићу, већ и самој седници.

Затим каже, да je изабрани секретар на ванредном 
конгресу дао оставку т. ј. напустио Удружење и био je 
приморан да изабере на одборској седници другог, да 
би се послови могли отправљати на време. Присутни 
му ово одобравају. Надаље, молио je и чланове a и 
ставио je свима претседницима изузимајући Беогоада, 
критику за слабо сарађивање у листу и апеловао je на 
боље и благовремено одазивање слањем материјала.

Петар Радић, претседник Обласне управе Београд 
поткрепио je претходников говор мотивишући исто тако 
слабо одазивање Обласних управа за сарађивање нашег 
листа, na je и он молио да се у будуће Централна упра- 
ва потпомогне.

Франц Јамник, делегат из Љубљане, критиковао je 
рад Централе у погледу штампања листа и молио je да 
се у будуће штампа и на словеначки како се ти дописи 
и достављају на истом језику, a затим пита зашто није 
чланак штампан који je послат прошлог месеиа. По 
овоме претседник Централне управе извештава да исти 
чланак није примљен.

Претседник Обласне управе из Суботице, Паулић 
Дане, поздравља све присутне чланове и износећи у 
кратким потезима тешкоће свију нас, нарочито сада у 
ово време светске кризе, објашњавао je на који би се 
начин могло шта учинити да би се побољшало стање.

Франц Јамник, делегат из Љубљане, износи непра- 
вилности које се чине нашим члановима, који су про- 
вели у служби 20—30 година и који су били као чла- 
нови Пензионог фонда редуцирани читајући решења 
Министарства саобраћаја и Државног савета na моли да 
се и овај случај да у резолуцију.

Надаље излаже члановима донети предлог, да се 
ова садања Правила према одлуци ванредног конгреса 
од прошле године преправе подносећи овој седници 
предлог за измену истих. Чита затим свој предлог за 
Правила ради измене и моли чланове да овај предлог, 
не само приме, већ и надаље тражи, да ко буде радио 
на измени Правила, добро их проучи, и да се овако 
исправљена Правила поднесу овогодишњем конгресу 
ради одобрења. Чланови су саслушали друга Јамника и 
дали одрешене руке Централној управи ради измене и 
допуне садањих Правила и спремање ових измена за 
следећи конгрес. Мотивисао je још и то, да се из сва- 
ког Пододбора у будуће да само no један делегат, a 
из Обласних управа no два, с тим да и претседници 
Обласних управа могу бити присутни конгресу на рачун 
Удружења као делегати својих управа.

После Јамника узео je реч претседник Милош 
Ћосић, који je рекао да he све учинити да се Правила 
sa конгрес спреме.

Закључио je седницу у 12,30 часова с тим да се 
настави no подне.

tralnoj upravi za pojedina pitanja same Oblasne uprave u 
Sarajevu.

Na ovu kritiku Marjanoviča odgovorio je Miloš Ćosić, 
pretsednik i tako dao statisfakciju ne samo Marjanoviču, već 
i samoj sednici.

Zatim kaže, da je izabrani sekretar na vanrednom 
kongresu dao ostavku t. j. napustio Udruženja i bio je pri
moran da izabere na odborskoj sednici drugog, da bi se 
poslovi mogli otpravljati na vreme. Prisutni mu ovo odo
bravaju. Nadalje, molio je i članove a i ostavio je svima 
pretsednicima izuzimajući Beograd, kritiku za slabo s'aradi- 
vanje u listu i apelovao je na bolje i blagovremeno oda
zivanje slanjem materijala.

Petar Radić, pretsednik Oblasne uprave Beograd pot- 
krepio je prethodnikov govor motivišući isto tako slabo 
odazivanje Oblasnih uprava za sarađivanje našeg lista, pa 
je i on molio da se u buduće Centralna uprava pomogne.

Franc Jamnik, delegat iz Ljubljane kritikovao je rad 
Centralne uprave u pogledu štampanja lista i molio je da 
se u buduće štampa i na slovenački kako se ti dopisi i do
stavljaju na istom jeziku, a zatim pita . zašto nije članak 
štampan koji je poslat prošlog meseca. Po ovome pret
sednik Centralne uprave izveštava da isti članak nije primljen.

Pretsednik oblasne uprave iz Subotice Paulić Dane 
pozdravlja sve prisutne članove i iznoseći u kratkim pote
zima teškoće sviju nas, naročito sada u ovo vreme svetske 
krize, objašnjavao je na koji bi se način moglo što učiniti 
da bi se poboljšalo stanje.

Franc Jamnik, delegat iz Ljubljane iznosi nepravilno
sti, koje se čine sa našim članovima, koji su proveli u 
službi 20—30 godina i koji su bili kao članovi Penzionog 
Fonda reducirani čitajući rešenja Ministarstva saobraćaja • 
Državnog saveta pa moli da se i ovaj slučaj da u rezoluciju.

Nadalje izlaže članovima doneti predlog, da se ova 
sadanja Pravila prema odluci vanrednog kongresa od pro
šle godine preprave podnoseći ovoj sednici predlog za iz- 
menu istih. Čita zatim svoj predlog za Pravila radi izmene 
i moli članove da ovaj predlog ne samo prime, već i nadalje 
tražiti da ko bude radio na izmeni pravila dobro, ih prouči i 
da se ovako ispravljena Pravila podnesu ovogodišnjem kon
gresu radi odobrenja. Članovi su saslušali druga Jamnika > 
dali odrešene ruke Centralnoj upravi radi izmene i dopune 
sadanjih Pravila i spremanje ovih izmena za sledeči kon
gres. Moti visa o je još i to da se iz svakog Pododbora u 
buduče da samo po jedan delegat, a iz Oblasnih uprava 
po dva, s tim da i pretsednici Oblasnih uprava mogu biti 
prisutni kongresu na račun Udruženja kao delegati svojih 
uprava.

* Posle Jamnika uzeo je reč pretsednik Miloš Ćosić, 
koji je rekao da će sve učiniti da se Pravila za kongres 
spreme.

Zaključio je sednicu u 12,30 časa s tim da se rtä' 
stavi po podne.

Tačno u 15 časova pretsednik Ćosić Miloš, otvafh 
nastavak rada sednice moleći članove da se izabere Odbof
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Тачно у 15 часова претседник Ћосић Милош, отва- 
ра наставак рада седнице молећи члаиове да се изабере 
Одбор који he саставити резолуцију да би се још данас 
могла спремити за сутра 711 ради предаје Господину 
Министру саобраћаја и Господину Генералном Дирек- 
тору. У одбор су изабрани: Милош Ћосић, Петар Радић, 
Вук Тошић, Марко Марјановић, Франц Јамник, Белошић, 
Дане Паулић и изабрани делегати узели су материјал и 
отпочели свој рад за састав резолуције.

Делегаги су читали поједине предлоге и резолу- 
цију спремили зз 7-II ради предаје надлежнима.

Дане Паулић, из Суботице, предлагао je седници 
да се улог смањи од 15 иа 10 динара али je ово одби- 
вено до овогодишњег конгреса

Затим je критиковао Обласну управу Београд, што 
je тражила да се из Земуна и Руме врати депозит na 
je решено да све остане под Суботицом пошто je и 
Обласна управа Суботица добила ова два Пододбора 
с тим да Земун не врати депозит већ да остане Су~ 
ботици односно Земуну a да за ову своту од 1.500 
динара да Обласна управа Суботица Београду про- 
писну потврду за благајну.

Надаље молио je Паулић да се замоли Господин 
Генерални Директор, да се осуства за рачун Удружења 
не рачунају у годишњи одкор.

Милош Ћосић, предлаже седници да и Загреб 
потпомогне Сарајево за изградњу дома и додели једну 
своту за ову циљ.

Затим претседник Централне управе закључује сед- 
ницу у 19 часова с тим да сутра 7-11 1936 године про- 
дужи свој даљи рад.

Ha дан 7-11 1936 године ванредва седница почиње 
у 8 часова свој даљи рад и у првом реду чита делега- 
тима састављену резолуцију мотивишући то, да je у 
њој унето само оно што данас нас као хитно тангира, 
и уједно извештава чланове, да he Одбор који je са- 
ставио резолуцију данас однети исту Господину Мини- 
стру саобраћаја и Господину Генералном Директору.

Одређени делегати однели су резолуцију и пре- 
дали Господину Министру Саобраћаја и Господину Ге- 
нералном Директору о чему су истог дана обавестили 
и саму седницу no повратку из Минисгарства.

По подне Милан Марковић, претседник Надзорног 
одбора поднео je умесан предлог препоручујући свима 
Обласним управама, да се уведе једнообразан рад како 
код благајне тако и код саме админисграције, што би 
на овај начин било боље и лакше спровођење цело- 
купног рада нашег удружења.

Надаље Милан Марковић, моли делегате да ставе 
У дужност својим претседницима Надзорних одбора то, 
да што чешће и правилније врше прегледе благајна и 
да се води рачуна о свакој пари у каси нашег Удру- 
жења, a да се спроводи рад онако како je најбоље за 
нас и наше Удружење као целине на опште задовољ- 
ство свију чланова и наше установе.

Седница je примиЛа ово к знању и сгавила у дуж- 
ност да Централна управа прими на себе све око обра- 
Зовања једнообразног рада код благајне нарочито и да 
о томе извести и поручи материјал за све Обласне 
управе.

koji će sastaviti rezoluciju,' da bi se još danas mogla spre
miti za sutra 7. II. radi predaje Gospodinu Ministru saobra
ćaja i Gospodinu Generalnom Direktoru. U odbor su iza
brani: Miloš Ćosić Petar Radić, Vuk. Tošić, Marko Marja
novič, Franc Jamnik, Belošić, Dane Paulić i izabrani dele
gati uzeli su materijal i otpočeli svoj rad za sastav 
rezolucije.

Delegati su čitali pojedine predloge i rezoluciju spre
mili za 7. II. radi predaje nadležnima.

Dane Paulić, iz Subotice predlagao je seduici da sa 
ulog smanji od 15 na 10 dinara ali je ovo odbiveno do 
ovogodišnjeg kongresa.

Zatim je kritikovao Oblasnu upravu Beograd, što je 
tražila da se iz Zemuna i Rume vrati depozit pa je rešeno 
da sve ostane pod Suboticom pošto je i Oblasna uprava 
Subotica dobila ova dva Popodbora s tim da Zemun ne 
vrati depozit već da ostane Subotici odnosno Zemunu a da 
za ovu svotu od 1500 dinara da Oblasna uprava Subotica 
Beogradu propisnu potvrdu za blagajnu.

Nadalje molio je Paulić da se zamoli Gospodin Ge
neralni Direktor, da se osustva za račun Udruženja ne ra
čunaju u godišnji odmor.

Miloš Ćošić, predlaže sednici da i Zagreb potpomogne 
Sarajevo za izgradnju doma i dodeli jednu svotu za ovu cilj.

Zatim pretsednik Centralne uprave zaključuje sednicu 
u 19 časova s tim da sutra 7. II. 1936. godine produži svoj 
dalji rad.

Na dan 7. II. 1936 godine vanredna sednica počinje 
u 8 časa svoj dalji rad i u prvom redu čita delegatima sa
stavljenu rezoluciju motivišući to, da je u njoj uneto samo 
ono što danas nas kao hitno tangira i ujedno izveštava 
članove, da će odbor koji je sastavio rezoluciju danas od- 
neti istu Gospodinu Ministru saobraćaja i Gospodinu Ge
neralnom Direktoru.

Odredjeni delegati odneli su rezoluciju i predali Go
spodinu Ministru Saobraćaja i Generalnom Direktoru o čemu 
su istog dana obavestili i samu sednicu po povratku iz 
Ministarstva.

Po podne Milan Markovič, pretsednik Nadzornog od
bora podneo je jedan umešan predlog preporučujući svima 
Oblasnim upravama, da se uvede jednoobrazni rad kako kod 
blagajne tako i kod same administracije, što bi na ovaj na
čin bilo bolje i lakše sprovodjenje celokupnog rada našeg 
Udruženja.

Nadalje Milan Markovič, moli delegate da stave duž
nost svojim pretsednicima Nadzornih odbora to, da što 
češće i pravilnije vrše preglede blagajna i da se vodi ra
čuna o svakoj pari u kasi našeg Udruženja, a da se spro
vodi rag onako kako je najbolje za nas i naše Udruženje 
kao celine, na opšte zadovoljstvo sviju članova i naše usta
nove.

Sednica je primila ovo k znanju i stavila u dužnost 
da Centralna uprava primi na sebe sve oko obrazovanja 
jednoobraznog rada kod blagajne naročito i da o tome 
izvesti i poruči materijal potreban za sve Oblasne uprave.
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Затим je извршен записнички преглед благајне Цен- 
тралне управе. Нађено je да je руковање нашом друш- 
твеном имовином исправно и савесно.

После овога решавана су остала питања и прет- 
седник Централне управе поздравивши све присутне 
делегате и пожелевши им срећан и напредан рад у 
будуће на корист наше железничке службе и друштвене, 
закључио je седницу у 17 часова no подне, јер je сав 
дневни ред био исцрпљен и пошто су делегати још 
неко време остали у канцеларији Удружења a затим 
опростивши се братски један с другим напустили су 
нашу престоницу.

Секретар, Претседник,
Драгомир Кнежевић, с. р. Милош Ћосић, с. р.

(Следују остали потписи)

Zatim je izvršen zapisnički pregled blagajne Centralne 
uprave. Nadjeno je da je rukovanje našom društvenom 
imovinom ispravno i savesno.

Posle ovoga rešavana su ostala pitanja i pretsednik 
Centralne uprave pozdravivši sve prisutne delegate i pože- 
livši im srećan i napredan rad u buduće na korist naše že- 
lezničke službe i društvene, zaključio je sednicu u 17 čas. po 
podne, jer je sav dnevni red 'bio iscrpljen i pošto su de
legati još neko vreme ostali u kancelariji Udruženja a za
tim oprostivši se bratski jedan s drugim napustili su našu 
prestonicu.

Sekretar, Pretsednik,
Dragomir Knežević, s. r. Miloš Ćosić, s. r.

(Sleduju ostali potpisi)

Krivica, M vpije po odpravi
Naš tov. Lekše Franc je dobil po 30 letnem vestnem 

službovanja za nagrado to, da je odpuščen iz službe. Vsi, 
ki ga poznajo, vedo, da je službo vestno vršil in da je 
sedaj po dolgi dobi svojega službovanja fizično in duševno 
popolnoma izčrpan, onemogel in izžet. Iz službe je pa 
odpuščen radi tega, ker je njegova popolna onemoglost 
nastopila, predno je bil 10 let nastavljen; ker torej 10 let 
ni izpolnil kot zakon predvideva.

Navajamo dobesedno akt, ki ga je dobil od Ministrstva 
saobraćaja, in ki se glasi:

Prepis iz akta G. D. Br. 125298/35
Lekše J. Franc, kurjač-zvaničnik II. kategorije je po 

Izjavi zdravniške komisije z dne 17. Vlil. 1935 postal nespo
soben za železniško službo in mu po § 112 tč. 3 zakon o 
drž. prometnem osoblju prestane služba.

Iz njegovih službenih pripomočkov je razvidno:
1. ) da je Lekše vstopil v železniško službo dne 3. 

VI. 1905.
2. ) da je bil član provizijskega zavoda za delavce 

bivše družbe južne železnice od 1. IV. 1909 do 1. VII. 1930.
3. ) da je bil postavljen za zvaničnina II. kategorije 

s 1. VII. 1930.
4. ) Po statutih omenjenega provizijskega fonda si je 

Lekše pridobil pravico do provizije iz tega fonda je pa 
z dnevom postavitve za reguliranega uslužbenca prenahal 
biti član tega fonda. Čl. 124 pravilnika o delavcev sicer 
ustanavlja pravico do pokojnine po tem pravilniku za bivše 
delavce, ki so bili regulirani po zakonu o drž. prometnem 
osoblju, pa jim je prestala služba še predno so dosegli 
pravico do osebne pokojnine po cit. zakonu, vendar nikjer 
ne omenja, da ima ta odredba rekroaktivno veljavnost. 
Nasprotno iz točke 2 in 3 cit. člena 124 se more sklepati 
da gre le za take regulirane uslužbence, ki so biti pred 
postavitvijo po zakonu o drž. prometnem osoblju že člani 
pokojninskega fonda za delavce.

Glede na to Lekše J. Francu torej ne gredo k nobene 
dajatve iz pokojninskega fonda za delavce.

Imenovani pa si tudi ni pridobil pravice do pokojnine 
po zakonu o drž prometnem osobju, ker pa nima 10 let 
službe, ki se po § 121, 122 zakona o drž. prometnem

osobju računa za pridobitev take pravice niti se ne more 
sklicevati na določbe § 258 tč. 3 cit. zakona, ker je bil 
Lekše pred 1. XI. 1923 le delavec ne pa regulirai uslužbenec.

Z ozirom na to in po določbah §§111, 112 tč. 3, 
112-11 odst, 119 in 120 zakona o drž. prometnem osobju 
ter po oblastilu g. Ministra saobraćaja v aktu M. S. št. 
13254-34 z dne 5. VI. 1934.

REŠENJEM,
da se kurjač, zvaniČnik druge kategorija in lip položajne 
skupine z 2 periodičnim poviškom Lekše J. Franc od
pusti iz službe državnih železnic.

Protiv ovog rešenja imenovani ima pravo tužbe Dr
žavnom savetu u roku od 30 dana po prijemu rešenja sho
dno čl. 17 i 22 Zakona o Državnom savetu i upravnim 
sudovima.

Rešenje dostaviti direkciji drž. železnič v Ljubljani v 
vednost in izvršitev, glavni kontroli pa v vednost.
11. XI. 1935 god. Zastupnik

Beograd. MINISTRA SAOBRAĆAJA
Dr. S Behmen, s. r.

Da je prepis veran originalu za službenu upotrebu tvrdi 1 
L. S.

Za šefa pers. odseka 
Generalne direkcije drž. žel. 

Kaz. Pretnar, s. r.
Uradni pečat:

KRALJEVINA JUGOSLAVIJA 
DIREKCIJA DRŽANIH ŽELEZNIC 

LJUBLJANA
Da se ta prepis točno ujema s svojim originalom, za 

službeno uporabo potrjuje
Referent za pomožne urade 

Rasperger AnL, s. r.
Omeniti moramo, da je veliko število kurjačev in še 

večje vseh železničarjev, ki danes nimajo 10 let nastavitve, 
a so bili pred nastavitvijo po 15 in še več let prov zorični 
uslužbenci. Ti so po zakonu vkljub temu lahko pahnjeni 
s svojimi družinami, nedolžnimi otročiči v največjo bedo, 
pa čeprav so dolga leta brezhibno vršili svojo težko in od
govorno službo.
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Kolikor nam je znano, se bo zakon o uradnikih in 
uslužbencih drž. železnic (preuredil). Apeliramo na mero
dajne gg. da to očito krivico popravijo, ter da urede to 
vpražanje tako, da z nastavitvijo preide provizijski sklad v 
pokojninski fond, ter da se računajo leta od vstopa v službo 
za pokojnino, napredovanje in doput.

S to preureditvijo bi izginil najčrnejši oblak, ki težko 
ježn nad našimi železničarji. Upravičeno upamo, da bodo 
gg. na merodajnih mestih o teh točkah obravnali in jih po- 
popravili

S tem bi bile tudi raznim uradom odpravljene mnogo 
sitnosti, ker v vseh takih slučajih, kot je slučaj tov. Lekšeta 
Franca, romajo pritožbe na Državni svet, a katerimi je se
veda mnogo dela. V nadi, da se bo naš glas, glas vpijo
čega v puščavi, se v imenu prizadetih v naprej zahvaljujemo.

Iz Oblasne uprave Ljubljana
Deputacija oblastne uprave Ljubljana je izročila g 

ing. Lavriču šefu kurilnice Ljubljana to-le vlogo:
Gospodu ing. Lavriču šefu kurilnice

Ljubljana I gl. kol.
Vodstvo oblastne uprave udruženja kurjačev drž. že

leznic v Ljubljani Vas g. šef vljudno prosi, da bi ukinili 
naredbo v kateri navajate, da mora kurjač pomagati pri 
na polnjevanju peska na stroje.

Kot razlog navajamo, da je kurjač že itak preobre
menjen s svojo naporno službo in popolnoma izčrpan. Na 
kretnici je pa tudi nevarna točka, ker vozijo stroje na ove 
strani in se lahko pripeti dalekosežna nesreča.

Prosimo vodstvo kurilnice kdo bo odgovarjat za po
sledice v slučaju, da kurjač pade s kotla pri nalaganju pe
ska; kar se lahko pripeti po dokončani turi izmučenemu 
kurjaču. Končno je da tudi vsled nalaganja peska ovira pro
meta na dotičnem mestu, ker se sgodi, da radi tega čakajo 
po trije in tudi več strojev. S tem se zamudi veliko časa.

Prosimo Vas g. šef tudi, da odredite, da morajo v 
Karlovcu opremljati stroje premogarji tudi na zalogovniku, 
ne da mora pri tem delu pomagati tudi kurjač.

Nadalje Vas prosimo, da odredite, da bodo stroji pri 
pranju vsakokrat temeljito očiščeni oz. da se jih izroči pro
metu vsaj v takem stanju kot so prišli v kurilnico.

V upanju na ugodno rešitev te prošnje beležimo.
Z odličnim sboštovanjem

Ljubljana, pne 28-XI-1935.
Predsednik: Tajnik:

'Teran Andrej, s. r. L. S. Rože Valentin, s. r.
Na to v logo smo prejeli od g. šefa naslednji odgovor
KRALJEVINA JUGOSLAVIJA 

DIREKCIJA DRŽ. ŽELEZN. LJUBLJANA 
KURILNICA LJUBLJANA

Štev. 10.042/35 Ljubljana, dne 13. decem./35

P. n.
Strokovno udruženje kurjačev drž. žeb

LJUBLJANA
Na Vaše vlogo z dne 28. novembra 1.1. Vam sporočamo:
1) Da pomaga kurjač peskarju polniti peskovnike ne 

smatramo za tako naporno delo, da tega ne bi mogel sto

riti. Kurjači se protivijo temu delu vsled tega, ker imajo 
običaj stopiti raz stroja nasproti skladišča, kjer se izdaja 
olje in tam zopet vstopiti, ko se vrne stroj od okretnice 
kamor je vozil strojevodja sam.

2) V slučajih, da bi pri opremi s peskom nastal zastoj, 
ker že čekajo lokomotive na opremo, imajo zunanji nad
zorniki lokomotiv nalog: da dirigirajo stroje k opremi na 
čtstilnem jarku.

3) Glede opreme s premogom v kurijnici Karlovac, 
smo se na isto obrnili s prošnjo, da ugodi Vašim željam. 
Kurilnica nas je obvestila z dopisom štev 4849 od 9. t. m., 
da je odredila enega delavca, ki bode na tenderju pomagal 
pri popremi. Opozarjala nas je pa istodobno, da ima pri 
opremi samo tri delavce na razpolago in da bosta tako 
ostala „dva delavca za polnjenje vozičkov, kar bo opremn 
čas podaljšalo.

4) Stroji, ki so bili prani, morajo biti očiščeni potom 
kurilničkih čistilcev ter naj kurjači vsak tozadevni slučaj, ko 
bi prejeli neočiščen stroj prijavio vodstvu.

Šef kurilnice:
Ing. Lavrič, s. r.

Opomin našim upokojencem
OBLASNE UPRAVE V LJUBLJANA

Znano je, da upokojenci kurjači plačujejo članarino 
v društveni pisarno in jo morajo tja donašati sami ali jo 
pošljejo po poštni položnici. Dogajajo se pa slučaji, da 
nekateri ne plačujejo redno tega zneska in zavlačujejo s 
tem tudi po tri mesece ali še več.

One člane, ki niso donašali redno članarine, smo mo
rali pismeno opominjati, kar sedaj tega ne bomo storili 
več, ker se mora vsak član sam zavedati svoje društvene 
dolžnosti.

V društvenih pravdah je pisano:
„Oni člani, ki tri zaporedne mesece ne plačajo člana

rine avtomatsko prestanejo biti člani udruženja.“
Iz teh razlogov prosimo vse člane upokojence, da 

vzamejo to na znanje, ker se bo v slučaju preko treh me
secev zaostanka članarine, vsakega črtalo iz udruženja.

Ljubljana, 4. II. 1936. Za odbor:
Rože Valentin.

№ Обласне упрове Бввгрпд - II при дирехцијн 
речне пловидбе

Ha дак 16 фебруара т. год. на редовној годишњо 
Скупштини Удружења ложача при дирекцији речне пло 
видбе изабрана je следећа нова Управа:

Управни Одбор:
Претседник Веселко Биланџија, ложач 
Секретар Вук Тошић, ложач 
Благајник Миливоје Ковачевић, ложач 
1-ви п-претседник Станимир Алемпијевић, лож.

Н-ги п-претседннк Велимир Накуловић, ложач
Чланови Управног Одбора:

1) Живојин Терзић, ложач
2) Петар Шевић, ложач
3) Малић Тодоровић, ложач
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4) Стезан Стојић, ложач .
5) Адам Вујатовић, ложач

Удружењу ложача државних железница u бродова
Београд

Заменици Управном Одбору:
1) Раде Цветић. ложач
2) Андрија Булић, ложач
3) Здравко Чаркић, ложач

Надзорни Одбор:
Претседник Лазар Кахриман, ложач

Чланови Надзорног Одбора:
1) Цветко Димитрашковић, ложач
2) Димитрије Даскаловић, ложач
3) Иван Микелнћ, ложач
4) Божидар Радосављевић, ложач

Заменици Надзорном Одбору:
1) Стеван Мамужић, ложач
2) Едуард Челиковић, ложач.

Ha истој Скупштини прочитан je и биланс рада 
старе Уприве од 10-11 1935 до 16 И 1936. год.

У исто време извештавамо чланове да смо издали
нашим члановима следеће помоћи и то:

БОЛЕСНИЧКА ПОМОЋ
1. Стевану Лалићу Динара 340.—
2. Миловану Милосављевмћу „ 300.—
3. Јеротију Симоновићу „ 260.—
4. Антону Лучеву 240,-
5. Веселину Божовићу ,, 170.—
6. Сави Јзрићу „ 470,—
7. Луки Арсићу „ 470,—
8. Лазару Радановићу „ 130.—

Свега 2.380,—

1.
2.
3.
4.

5.
6.

1.
2.

3.
4.
5.
6. 
7.

ПОСМРТНА ПОМОЋ
Јовану Вукичевићу за дете Динара 250.— 
Пород. почив. Дуја Катунорића „ 1500.— 
Ђорђу Николићу за жену „ 1000.—
Милици удови почив. Стевана Дра-

гићевића Динара 1500.—
Петру Врањешу за жену „ 1000,—
Светиславу Ратковићу за дете ,, 250.—

# Свега 5.500.—
ПОМОЋ У БЕСПОСЛИЦИ

Јовану Мариновићу Динара 250.—
Николи Јончићу „ 150,—
Симу Кнежевићу „ 100.—
Мију Вонићу ,, 350.—
Вукоману Ристићу „ 150.—
Најдану Шумајновићу „ 200.—
Драгославу Радованонићу 100.—

Свега 1.300.—

Записник ca IV редовне Скупштине штампаћемо 
у идућим бројевима, јер у овом броју, због нагомиланог 
материјала немогуће je.

Секретар, Претседник,
Вук Тошић, с.р. Веселко Биланџија, с.р.

Из Облпсне упрпве бродара — Бвогрид
Ha депешу упућену Господину Министру Саобра- 

haja ca IV редовне годишње скупштине Обласне управе 
бродара добијен je следећи одговор:

По налогу Господина Министра саобраћаја, част 
ми je најлепше захвалити на послатом телеграфском 
поздраву ca IV редовне годишње скупштине.

Шеф Кабинета 
Министра саобраћаја 

В. Костић, с. р. 
Предње се доставља члановима ради знања.

Управа удружења

Захбалница
Најтоплије се захваљујем Пододбору удружења 

ложача у ложионици Крушевац на исплаћену ми посмрт- 
нину благозремено за мог поч. мужа Темељковића Бо- 
рисава, ложача, који je умро на дан 6 фебруара 1936 
године у Прилепу.

Исто тако захваљујем се свима његовим друговима 
и управи Пододбора Прилеп, што су видно узели 
учешће у поворци сахране мог поч. мужа и њега са 
својом музиком испратили до вечне куће, који je као 
ложач радећи за добро своје Отаџбине дао и свој жи- 
вот и мене оставио са ситном дечицом да се борим и 
моју децу изведем на правилан и поштен пут.

Захвална,
22-11-1936 год. удоза Добрила Б.Темељковић
у Крушевцу из Крушевца

Захвалница
Поводом смрти мога почившег мужа Изеле Павла„ 

ложача ложионице Петровград преминулог 21. Јануара 
1936 год. у Петровграду a сахрањен 22 Јануара 1936 
год. сматрам за своју тужну али обазезну дужност, да се 
и овим лутем најсрдачније захвалим свима његовим при- 
јатељима и друговима који га искрено ожалише и испра- 
тише. Нарочиту захвалност дугујем Обласној управи. 
машиновођа и ложача, као и подружници у Петров- 
граду, који на одар своме члану и другу положише 
венац и на погребу узеше учешћа. У исто време моја 
дубока захвалност свима пријатељима и познаницима. 
који су учествовали у овој тужној поворци.

25 Јануара 1986 год.
Петровград Захвална

Марија П. Изеле, удова
ZAHVALE

članov oziroma njih svojcev, ki jim je oblastna uprava Ljub
ljana nakazala bolniške podpore oziroma posmrtnine.

Bolniško podporo oz. podporo so prejeli naslednji 
člani: Pinterič Ivan, Černešek Ivan oba iz Maribora; Lekše 
Franc, Boštjančič Teodor, Vidmar Ivan vsi trije iz Ljubljane, 
v skupnem znesku Din. 1.000.— (tisoč dinarjev).

Posmrtnino so prejele žene pokojnih članov: Hvastja 
Franc, aktiven; Koman Lovro, upokojenec; Seibitz Franc, 
aktiven vsi trije iz Ljublane in Topovšek Josip, upokojenec 
iz Dravograda; v skupnem znesku Din. 6.000,— (šesttisoč 
dinarjev).

Za nakazano bolniške podpore, podporo in posmrtine 
je prejela oblastna uprava Ljubljana hvaležne zahvale.

Ljubljana, 25-11 1936.
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ВИЛАНС
Обласне Управе при Дирекцији Речне Пловидбе Удружења ложача Државних Железница и бродова 

Краљевине Југославије од 10 фебруара 1935 год, до 16 фебруара 1936 год.

'о ’cTQ- Cl

tjtuCL
У Л A 3 Динара tjua.

И 3 Л A 3 Динара

1 Салдо из 1935 год. на дан 10-11 23.494 40 1 Централној Управи 20% • 11.565
2 По списку чл. улог за XII 934 г. 3.090 — 2 Посмртна помоћ .... 5.500 —
3 Од Беогр. Обл. Управе чл. улог 285 — 3 Помоћ у беспослици 1.150
4 Од Славе из 1934 год. 121 — 4 Позајмица Обл. Упр. Сарајево . 5.000
5 Од камате на уложени новац из 1934. 366 90 5 Набавка инвенгара .... 340 —
6 По списку од Дирекција за 1-1935 r. 2.820 — 6 Болесничка помоћ 2.530 —
7 2.570 — 7 Канцслариски материал 340 —
8 Од Беогр. Обл. 'Управе члански улог 30 — 8 Раане таксе и депеше 674 —
9 По списку од Дирекцнје за III-1935 г. 3.115 — 9 Претсед., Секрет. и Благај. хонорар . 4.200 —

10 n П 1> ! у >» tj 3.090 — 10 Кирија за Друштвену канцеларију 1.000 —
11 Од Беогр. Обл. Упране члански улог 30 — 11 Чишћење канцела^ ије . . . 450 —
12 По списку од Дирекције за VI-1935 г. 2.895 — 12 Оправка и чишћење писаће машине . 450 —
13 V>> » tr ft >' v ft 3.052 — 13 Чиновн. за рад на спискове 1.000 —
14 ft tf ff ft ff VII j, 2.950 — 14 Дијурне делегатима 1.282 —
15 >? j) ti tf ft VIII ,, 2.700 — 15 Рамљење дипломе почасном члану 60 —
16 ft ft ti fi ti I^ tt 2,745 — 16 Селење канцеларије 30 —
17 Од Беогр. Обласне Управе чл. улог . 30 — 17 Стеви Кеку враћен члански улог 90 —
18 ii it tr ii ff ti 90 — Укупно 35.721 —

19
20

По списку од Дирек. за чл. ул. Х-1635 г.
XI

it ti a ti tt /i it tt

2.475
2.820

За изравнање 31.080 80

21 Од камате на ул. друшт. новац за 1935 652 50
21 По списку од Дирекције за чл. улог 2.400 —

Укупно 61.801 80
Код Обл. Упр. Сарајево позајмица 5.000 —

66.801 80
Излаз 35.721 —

31.080 80 66.801 80
1

Динара тридесет једна хиљада осамдесет и један и 80%-

Одборском седницом вредност инвентара смањена je ca отписом 10% што износи стварна вредност ин- 
вентара 3558.— Динара (три хиљаде пет стотина педесет и осам).

Секретар 
Вук. Toiuuh, с. р.

Претсед. Надзорног Одбора 
Мирко Радојковић, с. р.

Чланови:
Илија Павловић, с.р.
Мирчел Плешијак, с. р.

Благајник-Рачунополагач 
Миливоје Ковачetnik, с. р.

Претседник Обласне Управе 
Веселко Биланџија, с. р.

Чланови:
Радосављевић Божидар, с. р. 
Здравко Чвркић, с. р.
Милан Мариновић, с. р.
Раде Пиљевић, с. р.
Стеван Ковачевић, с. р.
МиЛОШ JOKOBllk, с. р.
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Зпписник XI редовне годишње скупштине
Обласне управе удружања ложача и бродова из 
Београда, одржане на дан 25 и 26 маја у Београду 

у сали хотела ,,Ројал‘'
(наставак)

VIU. тачка дневног реда
Г. Pajuh, молим господу делегате да свако ко шта 

има поднесе за осму тачку дневног реда,
Г. Филиповик, нова управо, ja вам честитам. Го- 

сподо делегати, истина je, да je стара односно нова 
управа радила, то je истина. Пре извесног времена пре- 
дао сам председнику Обласне управе преставку у којој 
смо тражили, да сг наше колеге који имају ложачке 
службе и све остале потребне услове (6—13 година 
службе), да ту преставку преда у Дирекцију и да на- 
стане да се изврши регулисање тих људи. Интересантна 
je ствар, да je наш шеф ложионице те људе упућивао 
да поднесу прво молбу за постављење за ложача, na 
тек онда да упуте молбу за регулисање.

Мени колико je познато, знам да се то тако не 
ради na сам за то направио преставку и тражио да се 
она преда у Дирекцију. Том приликом нисмо нашли r. 
директора. Ja сам онда замолио претседника Обласне 
управе да он то сам учини кад буде г. директор до- 
шао. Oso je потребно учинити што пре, јер ти људи 
са дгцом и женом не могу да живе са 400 до 500 дин. 
месечне плате. После неког времена питао сам претсед- 
ника шта je урадио, он ми je одговорио да je био али 
je г. Директор болестан. Право да вам кажем, он се je 
овде показао лабав и за то нисам гласао за њега. Не- 
знам да ли je он предао ту претставку, можда je и пре- 
дао али ja нисам још добио никакав одговор. Ja сам 
на овај начин доведен у врло незгодан положај. Питају 
ме људи шта je ca тим урађено, ja им одговарам да сам 
ствар предао али да одговора још нема

Ja молим нову управу и делегате да се направи 
преставка за дирекцију. Ова преставка односиће се само 
на ложионицу Крушевац, У овој преставци тражиће се 
да се нерегулисани ложачи регулишу, како би им се 
дала могућност да и они живе пристојније. Ако им ти 
људи нису потребни, нека их преместе из Крушевца у 
које друго место, где би могли нешто зарадити. Ja имам 
чланове који месечно једу 20 кила пасуља, јер немају 
друго шта. Кад би се претседник заузео за ову ствар 
ипак би се нешто урадило. Питам вас другови ко je од 
вас подносио прво молбу за постављење за ложача na 
онда за регулисање.

I. Кахриман: господо делегати, не треба за ово 
бацати кривицу на претседника Обласне управе. Ja ве- 
рујем да je он чинио све што je могао. Ево испричаћу 
вам један свој случај. Ja имам у дирекцији пријатеље и 
Хтео сам да свршим једну ствар. Отишао сам у дирек- 
цију и пријавио се да хоћу код г. директора. Секретар 
ми рече r. директор није ту. Шта сам могао да радим, 
окренух се и одоХ, Шта сам ja могао мојим члановима 
да одговорим него, директор није ту. Ово je исти слу- 
чај и са претседником Обласне управе.

Г. Радић: другови поводом овога случаја који je 
поменуо Лаза, да Вам дам објашњење. Није истина 
да ja нисам ишао у дирекцију. Ишао сам више пута ур- 
гирао сам и учинио сам све што сам могао. Кад сам 
ишао са Лазом г, Директор je био болестан, (упада Фи- 
липовић Лаза: тако je), затим сам био са секретаром и 
онда г. директор није био ту. Преставку сам предао и 
no њој ће се решити. Ja кадгод одем у Дирекцију они 
ми кажу: „ево га“. Ja се, господо делегати, заузимам 
колико год могу, нисам ja крив што та ствар није још 
свршена.

Г. /{pcmuh: Ja сам послат као повереник ложио- 
нице Цр. Крст. Пре мене je био повереник В. Антић, 
na су за њега колеге казале он не иде на скупштину 
за нас него за дијурину. Када сам пошао овамо, моји 
су ми другови рекли пази шта ћеш да радиш, мисли и 
na нас сиротињу. Господо, мени су још казали да тра- 
жим да нам се да једна канцеларија где бисмо могли 
да одржавамо своје седнице, јер их сада држимо у соби 
где спавају ложачи и машиновође кад дођу с пута. Даље 
господо, молим да се нама делегатима који долазе на 
скупштину издејствује осуство и да ono не улази у го- 
дишњи одмор a исто тако и да нам се пошаљу бес- 
платне карте a не да плаћамо воз.

Г. Pajuh: Хоћу да одговорим другу Крстићу. Осу- 
ство ће Обласна управа издејствовати да се не рачуна 
у годишњи одмор, a карте ће се платити.

Г. Cpemuh, Питам како то да до данас није испла- 
ћена још посмртнина породици нашег пок. друга Илије 
Ристића. Његова породица живи у највећој беди. Мо- 
лим да се то питање уреди.

Г. Пера Живојиновић, Дозволите да ja објасним овај 
случај (узима акт и чита). Господо, овај акт je упућен 
пододбору Скопље, са мотивацијом да се посмртнина 
исплати жени покојниковој ако он испуњава услове. 
Повереништво Скопље у повратку акта известило нас 
je да се пок. Ристић после одређеног рока није изјаснио 
да ли и као пензионер жели остати чланом Удружења. 
Ha основу овога извештаја Обласна управа није могла 
учинити исплату посмртнине. Ето за то та ствар није 
ликвидирана.

Г. Pajuh, Драги другови и делегати, дозволите да 
вам прочитам жалбу жене поч. Ристића у којој моли 
да joj се исплати посмртнина за мужа. Господо деле- 
гати, ja ћу овај предлог изнети на гласање na Ви реши- 
те. Питам господу делегате ко je зато да се исплати 
посмртнина жени пок. Ристића ? (упадају са стране да 
му се исплати). Већина чланова гласају да се жени по- 
којног Ристића на име посмртнине исплати 1.500 дин. 
Господо делегати, објављујем да je већина гласала да 
се жени пок. Ристића исплати на име посмртнине за 
њеног мужа динара 1,500.—

Господо делегати, молим Вас да решите и питање 
хонорара и болесничке потпоре дневничарима и регу- 
лисаним члановима нашег удружења? У Сплиту смо 
добили одрешене руке да ми сами о томе питању ре- 
шавамо. До сада je дневничарима било додељено бо- 
лесничка помоћ no 10 динара дневно после 15 дана не* 
прекидног боловања, a регулисаним no 5 динара дневно
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лосле 30 дана непрекидног боловања. Молим за реше* 
ње да ли he тако остати и даље?

Г. Филиаовић, Ja сам мало пре поменуо стање Ha
in их другова дневничара. Сматрам да ми регулисани 
треба да се одрекнемо свега и да њима дамо 10 дана 
no 10 динара дневно болесничке помоћи. Ja сматрам да 
he господа делегати ово да усвоје, јер мислим да овим 
чинимо велику услугу нашим друговима дневничарима 
(упадају: тако je, прима се).

Г. Pajuh, Молим другове да се прецизира да ли 
he им се болесничка помоћ исплаћивати према закону 
или стално?

Г. Филиповић, Ja сматрам да га треба исплаћивати 
све донде док га и ложионица води као свог служ- 
беника.

Г. Pajuh, Господо делегати, стављам предлог на 
гласање. Већина решава да се на име болесничке по- 
моћи дневничарима даје болесничка noMoh за време све 
док га ложионица води као службеника. Приликом 
исплате, сваки je дужан поднети од шефа ложионице 
да je био на боловању од тога до тога дана.

Драги другови, до сада je било на име посмртни- 
не 250 динара, питам Вас, да ли he остати no старом 
или да мењамо?

Сви једногласно решавају да све остане no старим-
Г. Вирц, Ja сам противан скидања од 15 дана. Obo 

чиним због тога, јер he многи да то искоришћују.
Г. Pajuh, Другови, наш друг Вирц нема .права јер 

се боловање одобрава тако, да je искључена могућносг 
забушавања. Боловање до 5 дана одобрава лекар, a 
преко тога броја дана одобрава Дирекција. Молим Вас 
да се још реши и питање хонорара претседника Обласне 
управе, секретара и благајника. До сада je било прет 
седнику 200, секретару 150 и благајиику 100 динара 
месечно. Молим за решење да ли he остати и даље 
тако или ћемо изменити. ,

Г. CmaHUMUpOBiih, Што се тиче благајничне дуж- 
ности, она je најтежа. Ja рукујем целокупном друштве- 
ном имовином, na мислим да je овај хонорар мали, тре- 
ба га повећати.

Г. Кахриман, Нека нам чиновник прочита друш- 
твена правила (чиновник чита правила), Из правила се 
види, да питање посмртнине и хонорара решава конгрес. 
Ha конгресу у Сплиту решено je да све остане no ста- 
ром. Према овоме ми немамо права да решавамо ово 
питање.

— Наставиће се —

Tovarišu Hvastju Francu v slovo
Dne 7. decembra 1935 nas je za vedno zapustil naš 

tov. Hvastja Franc, Lotila se ga je zavratna bolezen. Mo
ral je iti v bolnico in je ni več zapustil. Podlegel je bo
lezni, ki si jo je kakor mnogi drugi nakopal v službi. Tako 
odhajajo naši tovariši namesto v začasni — v večni pokoj.

Pokojni je bil že od obstoja našega društva njegov 
zaveden član in je vedno vršil svojo društveno dolžnost, 
kot bi bilo želeti od slehernega našega člana. Na vodstvo 
udruženja se je le tedaj zatekel, ko je bil prepričan, da 
sam česa ne more doseči. Bil je skrben gospodar ter spoš

tovan od svojih tovarišev, znancev in vseh, ki so ga poz
nali. Da je to res, priča njegov nad vse veličasten pogreb, 
kakršnih je le malo v okolici Ljubljanski.

Polnoštevilna gasilska četa je korakala pred krsto in 
tvorila ob krsti v žalnem sprevodu častno s tražo. Njim je 
sledila velika vrsta tovarišev kurjačev z vencem na čelu. 
Krsto so nosilo kurjači sami. Za krsto so stopali užaloš
čeni sorodniki a za njimi šef kurilnice Ljubljana g. ing. 
Lavrič ter veliko število občinstva. Na čelu sprevoda je 
igrala godba „Sloge" žalostinke.

Dragi Franc! Le prezgodaj, se je odprla jama, v kateri 
sedaj počivaš večni počitek! Še bi bil lahko med nami, a 
to Ti ni bilo osojeno. Lahka Ti bodi zemlja slovenska!

f Franc Seit>Ite
Dne 12. januarja 1936 nas je zapustil naš tovariš 

Franc Seibitz, podlegel je operaciji na želodcu. Bil je 
marljiv in vesten pri svojem 29 letnem težkem službovanju, 
ki ga nalaga naš poklic.

Pozval ga je Vsegamogočni k sebi, po zasluženi mir 
in pokoj, ker mu ni bilo usojeno uživati na zemlji.

Bil je zavedeo član našega društva iu tudi njegov 
soustanovitelj. Dajal je mnogo dobrih nasvetov, ki smo jih 
nujno potrebovali posebno v začetku našega obstoja. Dolgo 
je bil tudi naš odbornik, ki je pa to mesto poznaje odklo
nil radi reklega zdravlja Kljub temu nam je vedno stal ob 
strani in nas vsestransko podpiral.

Priljubljen je bil pri vseh, kar priča tudi njegov žalni 
sprevod. Poleg mnogih sorodnikov, znacev in prijateljev, 
ga je spremljalo veliko število tovarišev kurjačev, ki so 
stopali pred krsto z vencem.

G. šefa kurilnice Ljubljana je zastopal g. ing. Pehani. 
Direkcijo drž. železnic pa g. ing. Gliha. V žalnem sprevodu 
smo videli tudi mnogo gg. strojevodij, za kar se jim naj- 
prisrčnejše zahvaljujemo.

Tovariša Seibitza ni več med nami. Prezgodaj nas je 
zapastil.

Zemlja Ti bodi lahka!
Ljubljana, 4. II. 1936. Rože Valentin.
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f Борисаб Темељкобић

Ложач ложионице Крушевац умро 6-11-1936 год. 
код својих родигеља у Прилепу, где je и сахрањен. 

Слава му!
Обласна уирава—Београд

f K.om£kn Lovro
Dne 11 januara 1936 godine, je podolgi in mučni 

bolezni preminul naš tovariš Koman Lovro.
Pokojni naš Lovro je bil saustanovitelj in met prvimi 

borci za naše Udruženje.
Dokler je vršil službu kurjača je bil vedno vzgled 

našem tovarišem kod agilen in polžrtvovalen član našega 
udruženja.

Ni mu bilo usojeno uživati dolgo zasluženo pokojnino, 
koma v štiri leta kar je stupil u pokoj, kome je neizbežna 
usoda pretrgala nit življenja. Že pol ure napovedano uro 
so se začeji zbirati veliki množini sorodniki, tovariši in pri
jatelji pred mrtvarko vežož splošne Državne bolnice pred 
katerom je zapelo pevsko društvo „Sloga“ žalostinko, na 
kar se je začel žalni sprevod pomnikate z bodbo društva, 
„Sloga“ na čelu, sledil je venac Udruženja kurjačev z 
mnogobrojnim! člani, ter stem pokazali kake je bil pokojni 
priljubljen med njimi.

Za krsto so stupali sorodniki in številni prijatelji. Tako 
smo spremili našega predragega Lovrota na njegovi zad
nji poti.

Naj mu sveti večna luč. Sekretar,
Rože Valentin.

HOBA КЊИГА
У штампи je књига

„Саобраћајна и комерцијална служба“
Својчм садржајем она je од интереса за све железничке 

службенике, a нарочито оне, који су у егзеку- 
тивној служби.

Књига садржи све саобраћајне и комерцијалне (погла- 
вито путничко — комерцијалне) правилнике, тарифе и 
упутства, потпуно исправљене и допуњене, са великим 

бројем потребних објашњења и примера.
Из садржаја нису изостале ни потребне одредбе за 

машинско и пружно особље. 
„САОБРАЋАЈНА и КОМЕРЦИЈАЛНА СЛУЖБА“ 

одобрена je одлуком Генералне дирекције држав- 
них железница у акту пов. Г. д. бр. 120/36. 

Техннчка опрема књиге je примерна |у сваком погледу 
— обмчног формата у тврдом платненом повезу, са 

око 800 страница мешаног текста — латиница 
и ћирилица

Цена књиге je Дин. 130.— no комаду. Услови плаћања 
шестомесечна отплата, с тим. да прва месечна рата 

износи дин. 30.— a за осталих пет месеци no дшг. 20.— 
Књига се на отплату може добити само код одређених 
повереника, којих има у свим домицилима. Из шгампе 

излази почетком месеца априла ов. год. 
Чековни рачун код поштанс.че штедионице бр. 57368, 

Претплате се примају одмах.
Све дописе слати на адресу: 

Администрација књиге 
,,Саобраћајна и комерцијална служба‘‘ 

— Државна саобраћ. школа — 
Београд Војводе Мишића ул. бр. 2.

Из Центршше упрш
Извештавају се Обласне управе, 

Пододбори и сви чланови нашег 
Удружења да се послати чланци, 
не могу штампати у нашем друш- 
твеном листу, који садржавају:

1. Криткке рада појединаца;
2. Клеветања појединаца без пот 

писа чланка;
3. Критика и рад других удру- 

жења;
Исто тако морају све чланке које 

шаљу Обласне управе потписивати 
секретар и претседник.

У исто време упозоравају се Обла- 
сне управе, Пододбори и чланови 
Удружења, да чланке за листшаљу. 
тако да у Београд стижу најкасније 
до 1-ог у месецу._________________

Iz Centralne uprave
Izveštaju sa Oblasne uprave, Pod

odbori i svi člauovi našeg ndruženja 
da se poslati članci, ne mogu štam
pati u našem društvenom listu, koji 
sadržavaju:

1. Kritike rada pojedinaca;

2. Klevetanje pojedinaca bez pot
pisa članka;

3 Kritika i vad drugih udruženja;

Isto tako moraju sve članke, koje 
šalju Oblasne uprave potpisivati sekre
tar i pretsednik.

U isto vreme upozoravaju se Obla
sne uprave, Pododbori članovi udru
ženja, da članke za list šalju tako da 
u Beograd stižu najkasnije do 1-og u 
mesecu.

Iz Centralne uprave
Izvestimo Oblastne uprave, Podod

bore in celokupno članstvo da se ne 
more objaviti vse dostavljene članke 
Centralni upravi oziroma društvenemu 
listu in to:

1. Vse kritike o delovanju pojedinih;

2. Žalenje pojedinih brez podpisa 
članka;

3. Kritika in delo drugih udruženj;

4. Da se vsi članki, sastavljeni od 
strane Oblastne uprave, potpisani od 
tajnika in predsednika kateri su i od
govorni.

Istočasno opozorimo celokupno član
stvo da se dostavi članke za list naj
kasnije do 1-ega u mesecu.
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